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Ljubljana, 10. junij 2015 
                                                                                                           
Komisija Državnega sveta za lokalno samoupravo in regionalni razvoj je, na podlagi 
drugega odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05- 
uradno prečiščeno besedilo, 95/09 - odl. US, 21/13 - ZFDO-F) in 20. člena Poslovnika 
Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15), sprejela 
naslednje  
 

M N E N J E   
 

k Predlogu zakona o dopolnitvah Zakona o cestah (ZCes-1B) – nujni postopek 
 
Komisija Državnega sveta za lokalno samoupravo in regionalni razvoj je na 5. izredni 
seji 10. junija 2015 obravnavala Predlog zakona o dopolnitvah Zakona o cestah, ki 
ga je Državnemu zboru v obravnavo predložila Vlada.  
 
Komisija podpira predlog zakona.  
 
S predlagano dopolnitvijo Zakona o cestah se želi urediti pravni status cest, ki 
potekajo deloma po ozemlju Republike Slovenije, niso pa pri nas kategorizirane, ker 
ne izpolnjujejo pogojev prometne povezanosti znotraj državnega cestnega sistema. Z 
zakonsko opredelitvijo skupne javne ceste kot javne ceste, ki je kategorizirana v 
sosednji državi in deloma poteka po slovenskem ozemlju, se bodo tudi na njih 
zagotavljala varovalna pravila za infrastrukturo in varstvo prometa, ki veljajo za javne 
ceste, ki so kategorizirane v Republiki Sloveniji. Prav tako se z dopolnitvijo zakona 
ureja lastninska pravica na zemljiščih, po katerih potekajo skupne javne ceste. V 
delu, ko cesta poteka po slovenskem ozemlju, bo lastnica zemljišč Republika 
Slovenija ali obmejna občina, odvisno od pomena in kategorizacije posamezne 
ceste. 
 
V dodatni obrazložitvi so predstavniki Ministrstva za infrastrukturo in Ministrstva za  
zunanje zadeve pojasnili, da je predlagana rešitev posledica primera, ko lastnik 
zemljišča pod vinsko cesto, ki je bila vzpostavljena ob določitvi državne meje med 
Republiko Slovenijo in Republiko Avstrijo in je z mednarodno pogodbo od leta 1923 
določena kot skupna pot, s katero upravlja avstrijski pristojni organ, z fizičnimi ovirami 
preprečuje in omejuje promet po njej. Lastnik zemljišča pod vinsko cesto pa je v 
sodnem postopku tudi dosegel, da mora država vzpostaviti prvotno stanje in 
odstraniti asfalt in bankine z dela ceste, ki poteka po njegovem zemljišču. Ker država 
zaradi izpolnjevanja mednarodnopravnih obveznosti tega ne more storiti, ji je bila 
naložena denarna kazen s prisilitvijo. Zaradi ureditve tega problema, ki ogroža 
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verodostojnost Republike Slovenije pri izpolnjevanju mednarodne pogodbe, je po 
besedah predlagatelja sprejem zakona v interesu države.  
 
Komisija podpira predlog zakon in nujen postopek njegovega sprejemanja, saj v 
okviru veljavnega pravnega reda ni možno urediti vprašanje neomejene uporabe 
konkretne obmejne vinske ceste, ki je kategorizirana v sosednji Republiki Avstriji in 
delno poteka po slovenskem ozemlju.  
 
Komisija ugotavlja, da predlog zakona sicer ureja en konkreten primer vinske ceste, 
ki je že od leta 1923 določena z mednarodno pogodbo, vendar bo možno predlagane 
rešitve uporabiti za vse obmejne ceste, ki so kategorizirane v sosednji državi in delno 
potekajo po slovenskem ozemlju. Ko bo dokončno urejena meja med Republiko 
Slovenijo in Republiko Hrvaško, se bo predlagana pravna ureditev lahko uporabila 
tudi v primeru morebitnih novih skupnih javnih cest.  
 
Komisija je bila seznanjena, da predlog zakona ni bil pripravljen zaradi morebitnih 
pritiskov sosednje Republike Avstrije, ampak je Republika Slovenija kot pravna in 
verodostojna država dolžna urediti problem oviranja prometa na cesti, ki jo določa 
mednarodna pogodba.   
 
Ob obravnavi predloga zakona komisija opozarja na obsežnost neurejenosti 
lastninskih razmerij v zvezi z javnimi cestami v Sloveniji oziroma na obsežnost 
problematike kategorizacije občinskih cest, ki potekajo preko zasebnih zemljišč.  
Državni svetniki poudarjajo, da sodi ureditev te problematike sicer v izvirno 
pristojnost občin, vendar zaradi preobsežnosti problematike in pomanjkanja finančnih 
sredstev občine brez dodatne finančne pomoči in spremembe zakonodaje te 
problematike še dolgo ne bodo uspele urediti.   
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen predsednik komisije Jernej Verbič.  
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